
國立中興大學法政學院優秀博士生獎學金審查要點 

Guidelines for Reviewing Outstanding Doctoral Student Scholarship Applications at 
the College of Law and Politics, NCHU 

 
                  112 年 9 月 7 日 本院博士生獎學金審查小組會議訂定 

September 7, 2023—Established by the Doctoral Scholarship Review Committee Meeting of the College 
113 年 11 月 18 日本院博士生獎學金審查小組會議修改(第 1 點) 

November 18, 2024—Amended (Article 1) by the Doctoral Scholarship Review Committee Meeting of the College 
114 年 7 月 10 日本院博士生獎學金審查小組會議修改(第 4 點) 

July 10, 2025—Amended (Article 4) by the Doctoral Scholarship Review Committee Meeting of the College 
 

1. 為獎勵具有研究潛力之優秀博士生，支持其安心、專心從事研究工作，本院依據本校

「培育優秀博士生獎學金試辦方案」與本校執行「教育部博士生獎學金補助計畫」作業

要點之規定，由博士生獎學金審查小組進行相關審查作業。 
The Doctoral Student Scholarship Review Committee shall conduct the review process to 
encourage outstanding doctoral students with research potential and support their dedicated 
research work. The process shall be conducted in accordance with the University's "Trial 
Implementation Plan for Outstanding Doctoral Student Scholarship" and the Ministry of 
Education Doctoral Student Scholarship Grant Program guidelines. 
 

2. 本院博士生獎學金審查小組院長為當然委員，每次會議由申請單位推派教師代表 2 人擔

任審查委員，共同遴選出優秀獲獎新生以及審查在學生之續領資格。 
The Dean shall serve as an ex officio member of the College's Doctoral Student Scholarship 
Review Committee. For each meeting, the applying departments shall nominate two faculty 
representatives to serve as review committee members, who shall jointly select outstanding 
scholarship recipients among new students and review the eligibility of current students for 
continued funding. 
 

3. 本獎學金每年檢核續領資格，續領標準為以下三項條件均符合: 
The eligibility for scholarship renewal shall be reviewed annually. Renewal requires meeting all 
of the following three conditions: 
(1) 刊登雙向匿名審查期刊兩篇，或刊登 TSSCI 一篇，或投稿 SSCI 國際期刊一篇。 

Publication of two papers in double-masked peer-reviewed journals, one paper in a TSSCI 
journal, or submission of one paper to an SSCI international journal. 

(2) 發表兩篇研討會論文。 
Present two papers at the conference. 

(3) 參加與協助學院與所屬系所指定之學術或指定活動(不定期)。 
Participate and assist with academic events and designated activities assigned by the college 
and affiliated departments (periodic). 
 
 



 
 

4. 獲獎之同學除應依規定繳交校規定文件外，須義務配合活動如下: 
In addition to submitting required institutional documents, award recipients must cooperate with 
the following mandatory activities: 
(1) 協助本院全英學程各項活動與業務。 

Assist with various activities and operations of the College's all-English programs. 
(2) 於院指定公開場合分享學習經驗與研究主題。 

Share learning experiences and research topics at college-designated public events. 
(3) 協助辦理院課程及學術或指定之活動推動等，達到多元學習訓練，獲取豐富經驗。 

Assist in organizing college courses, academic activities, and designated events to achieve 
diverse learning experiences and gain enriching experience. 
 

5. 本要點經本優秀博士生獎學金審查小組會議通過後實施，修正亦同。 
These guidelines shall be implemented upon approval by the Outstanding Doctoral Student 
Scholarship Review Committee, and any amendments shall follow the same procedure. 
 
【In case of any dispute, the explanation should be based in the Chinese version.】 

 


